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P R O T O K Ó Ł  NR XX/16 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

czas trwania od 12
00

 do 13
40

 

sala nr 5 Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie 

z dnia 12 lipca 2016 roku  

 

W obradach udział wzięli radni /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 

Ponadto w obradach udział wzięli oraz goście /listy obecności stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu/. 

 

Ad.1.  

Otwarcia XX sesji i powitania Burmistrza, Skarbnika Gminy, radnych, oraz kierowników 

dokonał Marek Kowalczyk Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził według listy 

obecności, że na stan 15 radnych obecnych było 14, a zatem podejmowane uchwały są 

prawomocne. 

 

Ad.2 Podziękowania nie zostały wręczone ze względu na brak przybycia zaproszonych gości.  

 

Ad.3.  

Pan Karol Golec wiceprzewodniczący RM wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 

sesji punktu 7 w sprawie omówienia projektów uchwał oraz zmianę kolejności dalszych 

punktów. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Wręczenie podziękowań. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  

5. Informacja o działalności burmistrza między sesjami. 

6. Wnioski i zapytania. 

7. Omówienie projektów uchwał. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) Regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminach. 
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b)  wyrażenia woli wspólnej realizacji oraz współfinansowania zadania inwestycyjnego 

pn.: „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 161 na odcinku Dobiegniew-Mierzęcin, 

polegająca na odnowie dywanikowej. 

c)  zmian uchwały budżetowej gminy na 2016 rok. 

9. Komunikaty. 

10. Zakończenie sesji. 

 

 

Rada zmiany do porządku przyjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych,  

przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada porządek obrad przyjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych,  

przeciw 0  radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

 

Ad.4. Pan Marek Kowalczyk Przewodniczący Rady wnioskował o przyjęcie protokołu  

z poprzedniej sesji. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Rada protokół z poprzedniej 

sesji przyjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 

radnych. 

 

Ad.5. Informację o działalności Burmistrza między sesjami przedstawił Pan Leszek Waloch 

Burmistrz Dobiegniewa: 

  Przygotowywaliśmy się do Turnieju Piłki Nożnej Saller Dobiegniew CUP, które odbyło się 

w dniach 3-8 lipca br. 

  Dnia 1 lipca odbyło się posiedzenie Zarządu CZG SGO5. 

 Dnia 4 lipca został przywrócony Posterunku Policji w Dobiegniewie. W uroczystości 

otwarcia udział wziął Minister Spraw Wewnętrznych i Administracji Mariusz Błaszczak. 

Gościliśmy również Elżbietę Rafalską, Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej z którą 

przeprowadziłem rozmowę na temat Centrum Pomocy Społecznej przy ul. Tuwima. 

 Dnia 6 lipca odwiedzili na przedstawiciele firmy utylizacji odpadów „Eko-Myśl” z 

Myśliborza z którymi  rozmawialiśmy o punkcie przeładunkowym i Punkcie do selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych. 

 Dnia 6 lipca odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, któremu 

przewodniczył starosta Edward Tyranowicz. 

  Dnia 7 lipca w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego  w Strzelcach Kraj. odbyło się  

uroczyste zebranie z okazji obchodów XX-lecia działalności Lubuskiej Izby Rolniczej. 
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  Dnia 8 lipca w Starym Kurowie  odbyło się Walne Zebranie Członków Zarządu CZG 

SGO5. 

  Dnia 8 lipca nastąpiło zakończenie XXII turnieju Dobiegniew Cup 2016. 

  Dnia 11 lipca spotkałem się z dyrektorem GDDKiA  w Zielonej Górze. 

  Dnia 12 lipca uzgadniałem inwestycje ze środków unijnych na lata 2017/2018 z Panią 

Joanną Bagińską Prezes Stowarzyszenia LGD Działaj z Nami to jest: ogród zabaw przy 

przedszkolu, boisko przy Zespole Szkół oraz ogród zabaw w Mierzęcinie, Podleścu                   

i Słonowie.  

Ad.6.  Wnioski i zapytania. 

Brak. 

Ad.7 Omówienie  projektów  uchwał. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący Rady Miejskiej – przystępujemy do omówienia 

uchwały, która nie została podjęta na ostatniej sesji tj. Regulamin utrzymania czystości i 

porządku w gminach. Najbardziej zaniepokoił nas §7 uchwały, prosić o wyjaśnienia. 

 Aneta Mielcarek Radca Prawny CZG SGO5 – odnosząc się do §7 od strony prawnej, to ta 

uchwała została wywołana we wszystkich gminach województwa lubuskiego. W związku z 

art. 11 zmieniającym  tą ustawę o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, która nastąpiła 

z dniem 01 lutego b.r. W tej ustawie jest art.11 z którego nie do końca jasno wynika jakie 

obowiązują go uchwały. Interpretacja ostateczna stanęła na tym, że te wszystkie uchwały 

czyli również Regulamin utrzymania czystości i porządku w gminach tracą moc z dniem 

01.08.2016r.  To jest powód wywołania ponownie tej uchwały u Państwa w gminie. Odnosząc 

się bezpośrednio do §7 to Regulamin utrzymania porządku i czystości w gminach musi 

określać minimalną miesięczną średnią ilość wytwarzanych odpadów. Wynika to z delegacji 

zawartej w art. 4 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Jesteście Państwo 

jako Gmina Dobiegniew uczestnikami Związku SGO5 więc musicie brać pod uwagę fakt, że 

akty prawne podejmowane przez poszczególne władze gmin muszą być ze sobą spójne. 

Wynika to z faktu przynależności do Związku SGO5. Ten regulamin musi być spójny                       

z  aktem prawnym, który jest bezpośrednio podejmowany przez zgromadzenie Związku 

SGO5. 

Jeżeli chodzi o §7 w kształcie określającym minimalna ilość pojemników do zbierania 

odpadów komunalnych na terenie nieruchomości być musi. Ponieważ stanowisko nadzorów 

jak i sądów administracyjnych jest takie, że niedopełnienie delegacji powoduje nieważność 

całej uchwały. Proszę zwrócić uwagę że kwestia ilości - jest to ilość miesięczna i jest to 

średnia ilość wytwarzanych odpadów  na terenie nieruchomości.  
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 Natalia Mitrut Celowy Związek SGO5 -  minimalna pojemność pojemników do zbierania 

odpadów komunalnych na terenie nieruchomości, na której nie zamieszkują  mieszkańcy, a na 

której powstają odpady musi być określona, ponieważ my jako Związek musimy być 

zabezpieczeni . Jeżeli chodzi o ilości , które zostały tu wpisane to wszystko zostało podjęte na 

podstawie Uchwały XXXVI/214/13 z 2013 roku, wtedy 5 gmin wykonywały ten Regulamin, 

który został przyjęty przez wszystkie Urzędy naszego powiatu. Moim zdaniem te ilości nie są 

krzywdzące. 

 Andrzej Muszyński radny - dla Związku to nie jest krzywdzące, bo ma określoną  

minimalną ilość, a społeczeństwu  narzucacie te ilości. Ja mam sklep o powierzchni  90m
2 

, 

mam  kosz 120l i taki mi wystarcza. Proszę o informację  jaki muszę mieć kosz według tej 

ustawy. 

Natalia Mitrut Celowy  Związek SGO5 -  czy będzie Pan segregował śmieci czy nie ? 

Andrzej Muszyński radny -  tak, będę segregował  

 Natalia Mitrut Celowy  Związek SGO5 -  więc dla przykładu,  mamy lokal handlowy czyli 

20l selektywnych odpadów na 10 m
2
, więc 20l mnożymy razy  90m

2 
 to daje nam 1800L. Ten 

wynik dzielimy na 4, bo my mówimy o miesięcznej ilości to daje nam 450l. 

Karol Golce Z-ca Przewodniczącego Rady – ustawa nie określa minimalnej ilości. Nie 

wiemy skąd zostało to wyliczone? 

 Natalia Związek SGO5 -  nie ma gminy w Polsce, która miałaby skąd wziąć takie dane, nie 

ma sposobu obliczania takich ilości. Cały czas mówimy o średniej ilości. Mamy wypisane 

wszystkie ilości dostępnych pojemników, określamy minimalna ilość pojemników w uchwale. 

Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa -  przepraszam, że wejdę w słowo, ale nikt nie 

wytwarza śmieci, a jesteśmy związkiem  w  którym śmieci jest mnóstwo. W skali miesiąca 

jest to 700-800 ton śmieci. Wszędzie w koło jesteśmy pozasypywani śmieciami. Do 

pojemników trafia błoto, zieleń itp. 

 Natalia Związek SGO5 – proszę zwrócić uwagę, że to co jest wpisane w uchwale to jest to 

średnia ilość wytwarzanych odpadów, natomiast podstawą do zapłaty jest złożona deklaracja 

w której wskazujemy ilość. Jeżeli okaże się , że śmietnik co miesiąc jest przepełniony                   

i  pracownik zgłasza nam ten fakt to my mamy prawo do kontroli.  

 Aneta Mielcarek Radca Prawny CZG SGO5 – Jeżeli pracownik związku kwestionuje 

złożona deklarację to procedura jest następująca. Wysyłana jest prośba o wyjaśnienie, bo się 

nie zgadza stan faktyczny z tym co zostało zadeklarowane. Jest to procedura administracyjna i 

w niej istnieje prawo do odwołania. Jeżeli wyjaśnienia zostaną przez związek przyjęte to na 



5 
 

tym sprawa się kończy. Jeżeli  nadal uznamy wyjaśnienia za niewiarygodne wstrzynamy 

postępowanie o określenie wysokości stawki. 

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – nie możemy postąpić inaczej niż ustawodawca 

mówi, złożona deklaracja - to jest to minimum. Nie można napisać w deklaracji 60l, jeżeli 

ustawodawca mówi, że 120l to jest to minimum. 

 Aneta Mielcarek Radca Prawny CZG SGO5 – w przypadku przedsiębiorcy to 

przedsiębiorca musi oszacować czy jemu wystarczy pojemnik 120l czy innej wielkości.         

Te normy muszą być ustanowione po to, żeby Związek, który ma nadzorować, kontrolować 

realizację tych postanowień miał się do czego odnieść. Ustawodawca tych norm nie określił i 

wy jesteście tym gronem, które te normy musi określić. Minimalna ilość jest wtedy, kiedy 

państwo składacie deklaracje, a związek zgodnie ze złożoną deklaracją ten pojemnik 

dostarcza. 

 Waldemar Szpila radny – to co budzi wątpliwości nas wszystkich to to skąd się wzięła ta 

minimalna stawka, kto to wyliczył i na jakiej podstawie? Drugie pytanie to czy autentycznie 

weryfikowane są złożone deklaracje. 

 Aneta Mielcarek Radca Prawny CZG SGO5 – żeby można było deklarację zweryfikować 

to potrzebna jest norma do której możemy się odwołać. Jeżeli my mamy wątpliwości to 

wstrzynamy postępowanie. Jest to procedura administracyjna i w niej istnieje droga 

odwołania. Żeby organ mógł zweryfikować deklarację  musi mieć odwołanie do aktu 

prawnego. Dane zostały policzone w 2013 roku są to średnie ilości wytwarzanych odpadów 

komunalnych nie podniesione wstawione w obecny regulamin utrzymania czystości i 

porządku w gminach.   

Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) Regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminach. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 13 radnych, przeciw 1 radny, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XX/121/16 oraz stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

b) wyrażenia woli wspólnej realizacji oraz współfinansowania zadania inwestycyjnego 

pn.: „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 161 na odcinku Dobiegniew-Mierzęcin, 

polegająca na odnowie dywanikowej. 

 Leszek Waloch Burmistrz – jest przygotowywany przetarg na drogę w Mierzęcinie będzie 

wykonana nalewka ok. 2km. Zostaną wybrane odcinki, które są najbardziej zdegradowane. 

 Karol Golec radny – 50.000 tys. my deklarujemy, skąd te 50.000 tys.? 
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 Leszek Waloch Burmistrz – z drogi Łęczyn 

 Karol Golec radny – czemu z drogi Łęczyn ? 

 Leszek Waloch Burmistrz  – dlatego,  że jest to inwestycja dwu letnia i w tym roku na tej 

drodze za wiele nie zrobimy.  

 Jerzy Hatała Kierownik Referatu Komunalno-Gospodarczego – całość inwestycji jest to 

2.200,000 zł., poziom dofinansowania z PROW to jest 63,3% brutto. Płatność jest to 

refundacja kosztów,  więc gmina nie może sobie pozwolić na płacenie przejściówek po 

50.000 tys. W tym roku robimy zgodnie ze złożonym wnioskiem, który trafił do PROW. 

Zakończenie tej inwestycji ma być we wrześniu 2017 roku. Płatność następuje w 100% przez 

gminę 2.200,000 zł, a później występujemy o refundację do PROW. 

Jacek Antropik Skarbnik Gminy - w przyszłym roku zabezpieczymy środki na to zadanie. 

Karol Golec radny – rozumiem, że w tym roku nie zrobimy nic na tej drodze, a w 

przyszłym roku ta droga będzie budowana od podstaw. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący Rady Miejskiej – ta droga miała być zrobiona w tym 

roku, ludzie na nią czekają. Ci ludzie nie chcą żadnej lampy, kanalizacji żadnego wodociągu 

oni chcą tylko godnie dojechać do domu do pracy. 

 Leszek Waloch Burmistrz – to w kolejce stoi tak jak droga do Sławicy, Dębogóry 

Lubiewka, Sarbinowa czy Podleśca.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw  0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XX/122/16 oraz stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu 

c) zmian uchwały budżetowej gminy na 2016 rok.  

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – zwiększenie 50.000 zł, wniosek kierownika J. Hatały  

dofinansowanie  przez gminę na drogę w Mierzęcinie, zmniejszenie   50. 000zł  remont drogi 

od miejscowości  Łęczyn do drogi krajowej 22. Zwiększamy dochody i wydatki 2.000zł 

dotacja dla Szkoły Podstawowej w zakresie pomocy dydaktycznej dla szkół podstawowych 

ogólnodostępnych w celu podnoszenia jakości pomocy psychologiczno – pedagogicznej. 

Zwiększenie  o 30.000 zł na wniosek J. Hatały Fundusz Ochrony Środowiska Gospodarki na 

realizację, demontaż, zbieranie transport oraz unieszkodliwianie odpadów zawierających 

azbest z terenu Gminy Dobiegniew.  

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 12 radnych, przeciw 2 radny, 

wstrzymało się 0 radnych. 
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Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XX/123/16 oraz stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.9.  Komunikaty. 

 Marek Kowalczyk Przewodniczący RM – chciałbym podziękować wszystkim biorącym 

udział w otwarciu Posterunku Policji w Dobiegniewie  oraz za udział radnych w otwarciu i 

zakończeniu Turnieju Piłki Nożnej Saller Dobiegniew CUP. 

 Dnia 16 lipca godz. 17
00 

odbędą się dni Głuska ,Zlot Rodzin Turystycznych. 

 Dnia 20 sierpnia odbędzie się mecz na małych boiskach radnych z sołtysami.  

  Na zakończenie Turnieju Piłki Nożnej Saller Rada Miejska ufundowała Puchar Fair-

Play. Zebrana kwota zostanie przekazana na konto Stowarzyszenia Klub Sportowy 

Błękitni Dobiegniew.  

 

Ad.10. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XX sesję 

nadzwyczajną Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział w obradach  radnym oraz 

zaproszonym gościom. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant 

                                                                                          


